Press Conference by President Obama, November 15th, Turkey. (extract - audio file)
TRANSCRIPT
The people who are fleeing Syria are the most harmed by terrorism, they are the most vulnerable as a consequence of civil war […]. They are parents, they are children, they are orphans. And it is very important […] that we do not close our hearts to these victims of such violence and somehow start equating the issue of refugees with the issue of terrorism. […]

And when I hear folks say that, well, maybe we should just admit the Christians but not the Muslims; when I hear political leaders suggesting that there would be a religious test for which a person who’s fleeing from a war-torn country is admitted, when some of those folks themselves come from families who benefitted from protection when they were fleeing political persecution - that’s shameful. That’s not American. That’s not who we are. We don’t have religious tests to our compassion. […]

And so I think it is very important for us right now -- particularly those who are in leadership, particularly those who have a platform and can be heard - not to fall into that trap, not to feed that dark impulse inside of us.

RÉSUMÉ
Dans ce document, le président Obama parle des réfugiés Syriens.

Il dit que les gens qui fuient la Syrie sont des victimes du terrorisme et de la guerre civile. Ce sont des parents, des enfants, des orphelins. Il insiste sur l’importance de ne pas leur fermer la porte et de ne pas faire l’amalgame entre les réfugiés et le terrorisme.

Quand il entend des gens dirent que nous ne devrions accepter que les catholiques et pas les musulmans, quand il entend des hommes politiques dirent qu’il y aurait un test de religion à passer quand on fuit un pays en guerre, quand certaines de ces personnes ont elles-mêmes bénéficié d’une protection quand elles ont échappé à cette même persécution, il a honte. Ce n’est pas digne d’un américain.

Il conclue en disant qu’il est très important que ceux qui sont au pouvoir, qui peuvent se faire entendre, ne tombent pas dans ce piège, ne cèdent pas à ce dangereux penchant.
